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Protokół nr XXXIX/2013 
z XXXIX Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 16 grudnia 2013 r. 
 
W XXXIX Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: wójt gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, z-ca Wójta Andrzej Bożyk, sekretarz gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, skarbnik gminy – Mirosława Lica oraz radca prawny Elżbieta 
Zajączkowska - Matejko. 
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XXXIX Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 14 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – chciałabym prosić państwa o wprowadzenie 
poza porządkiem obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały na XXII/86/2012 
Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 26 października 2012 r. w sprawie wyrażenia 
woli przygotowania i realizacji wspólnej inwestycji oświatowej z Gminą Kolbudy i 
Gminą Miasta Gdańska. Uchwała ta rozszerza uprawnienia Wójta o podpisanie 
umowy w sprawie przygotowania przedsięwzięcia czyli budowy szkoły w Kolbudach, 
która miałaby obsługiwać trzy samorządy. Ta uchwała nie będzie nas zobowiązywała 
do żadnych wydatków finansowych, natomiast pozwoli na uszczegółowienie zasad i 
przedstawienie ich państwu.   
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- wnoszę o wprowadzenie do 
porządku obrad w punkcie III pkt. 2: odczytanie opinii RIO w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański.  
Kto z państwa radnych jest za przyjęciem w/w zmian?  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem porządku obrad XXXIX sesji 
Rady Gminy głosowało 13 radnych.   
 
II. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2014 
Projekt uchwały odczytał J. Witek-  Przewodniczący GKRPA.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
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W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXIX/113/2013 z 
dnia 16 grudnia 2013 r.  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2014.  
 
Na sesję przybył radny Mariusz Kociński.  
 
2. uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014 
Projekt uchwały odczytał J. Witek-  Przewodniczący GKRPA.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXIX/114/2013 z 
dnia 16 grudnia 2013 r.  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014.  
 
3. zmiany Porozumienia międzygminnego dotyczącego przejęcia przez miasto 
Gdańsk wykonywania zadań publicznych w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego na terenie Gminy Pruszcz Gdański   
Projekt uchwały odczytał J. Witek-  Przewodniczący GKRPA.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXIX/115/2013 z 
dnia 16 grudnia 2013 r.  w sprawie zmiany Porozumienia międzygminnego 
dotyczącego przejęcia przez miasto Gdańsk wykonywania zadań publicznych 
w zakresie lokalnego transportu zbiorowego na terenie Gminy Pruszcz 
Gdański.  
 
4. zmiany uchwały na XXII/86/2012 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 26 
października 2012 r. w sprawie wyrażenia woli przygotowania i realizacji 
wspólnej inwestycji oświatowej z Gminą Kolbudy i Gminą Miasta Gdańska  
Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak  -  Wójt Gminy. 
 
Pan Jerzy Mik – ile będzie kosztowała Szkoła w Kokoszkach? Bo tak rozumując z 
tego co pani powiedziała powinniśmy ponieść ok. 3/10 nakładów.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – patrząc wprost to pewnie tak by było, bo w 
przetargu szkoła ta składa się z budynku, sali gimnastycznej i basenu. Wszystkie trzy 
strony zgodne są co do tego, że basen powinien być budowany w kolejnym etapie, 
że nie jest to rzecz niezbędna. Liczymy, że od 80 do 85 % zdobędziemy środków 
zewnętrznych, dlatego chcemy być jednymi z pierwszych w składaniu wniosków. Do 
uzgodnienia zostaje podzielenie tych 20 %, ponieważ miasto Gdańsk jest 
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właścicielem projektu, w związku z tym oni będą inwestorem. Bez wątpienia za 
prowadzenie tej inwestycji jakąś część środków będą chcieli uzyskać. Kolbudy są 
właścicielem działki, w związku z tym też mają taki wkład rzeczowy, ale trudno sobie 
wyobrazić, żeby trzy gminy na jednej działce były właścicielami nieruchomości. Przed 
nami więc dyskusja jak to rozwiązać. Nasz pomysł jest taki, żebyśmy my udzieli 
pomocy finansowej, a gmina Kolbudy była organem prowadzącym, wtedy policzymy 
koszty prowadzenia jednego ucznia i będziemy dofinansowywać tak jak do tej pory 
robimy w innych placówkach. Z drugiej strony jest taki problem, że jeżeli Kolbudy 
wpiszą do swojego budżetu inwestycję za ponad 30 mln. zł, a nie mogą od razu 
wpisać dofinansowania, to nie wiemy czy ich budżet dość zadłużony to wytrzyma. W 
każdym razie będziemy szukali pomysłów, intensywnie nad tym pracujemy. 
Reasumując chcemy uzyskać maksymalne dofinansowanie jakie jest możliwe, więc 
zostaje tylko te 20 % do rozdysponowania na trzy gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXIX/116/2013 z 
dnia 16 grudnia 2013 r.  w sprawie zmiany uchwały na XXII/86/2012 Rady Gminy 
Pruszcz Gdański z dnia m26 października 2012 r. w sprawie wyrażenia woli 
przygotowania i realizacji wspólnej inwestycji oświatowej z Gminą Kolbudy i 
Gminą Miasta Gdańska.  
 
 
III. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. budżetu Gminy na rok 2014: 
1)Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o 
projekcie budżetu na rok 2014 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Maciej Wysocki odczytał uchwałę nr 
235/g256/P/II/13 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku 
z dnia 3 grudnia 2013 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 
Pruszcz Gdański na 2014 rok oraz możliwości finansowania deficytu, która stanowi 
zał. nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
2) przedstawienie projektu budżetu gminy na 2014 rok przez Wójta Gminy M. 
Kołodziejczak 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak przedstawiła projekt budżetu gminy na rok 2014, 
który stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – szanowni państwo, po raz 12 przedstawiam 
państwu projekt budżetu na kolejny rok dla gminy Pruszcz Gdański. Chcę państwu 
przypomnieć, że budżet na rok 2003 wynosił ponad 22 mln. zł, a więc patrząc na 
teraźniejszy budżet to powiększyliśmy go prawie pięciokrotnie. Jednocześnie przez 
tych 12 lat zarejestrowaliśmy prawie 100 % wzrost liczby mieszkańców i w ślad za 
tym, proszę zwrócić uwagę, że wprost proporcjonalnie do przyrostu ilości 
mieszkańców, zdążyliśmy z rozbudową infrastruktury: wodociągowej, kanalizacyjnej, 
oświatowej i wielu innych. Niezwykle cenną tendencją, jaką możemy zarejestrować, 
patrząc na projekt budżetu z ostatnich kilku lat i na ten projekt budżetu na rok 2014, 
jest to, że budżet gminy nie jest oparty o sprzedaż majątku. Ten budżet opiera się 
głównie na wpływach z podatków, w ogromnej mierze z prowadzenia działalności 
gospodarczej. To nie przypadek, że ponad 2600 firm ulokowało się właśnie w naszej 
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gminie i możemy śmiało powiedzieć, że jesteśmy postrzegani jako gmina przyjazna 
przedsiębiorcom. Jednocześnie chcę powiedzieć, że połowa naszej powierzchni to 
tereny rolnicze i też warto podkreślić to, że gmina nigdy nie zastosowała 
maksymalnych stawek dla rolnictwa, a także nasi rolnicy cały czas korzystają z 
różnego rodzaju ulg. W związku z powyższym sektor rolniczy cieszy się szczególnym 
uznaniem i ochroną.  
Biorąc pod uwagę ogromną ilość wydatków inwestycyjnych, również musimy 
podkreślić to, że nasz budżet staje się coraz bardziej budżetem prospołecznym. 
Jeżeli państwo wczytaliście się dokładnie w pozycje związane z wydatkami, to z 
pewnością zauważyliście państwo, że największą pozycją w naszym budżecie są 
wydatki na oświatę i prawie 50 % wydatków pokrywanych jest z budżetu gminy. W 
związku z tym, my nie tylko finansujemy zajęcia obowiązkowe, ale cały szereg zajęć 
dodatkowych. Niewiele gmin jest takich, które mogą się pochwalić tym, że w każdej 
szkole jest psycholog, pedagog i logopeda. Przekazujemy też ogromne nakłady na 
dofinansowanie nauki przedszkolnej. To już nie są setki tysięcy, ale miliony złotych. 
Jeżeli państwo zwrócicie uwagę na pozycję transport, to my dzisiaj wydatkujemy 
kwotę prawie 3 mln. zł na funkcjonowanie transportu publicznego, ale również 
dowozy dzieci niepełnosprawnych do ośrodków rehabilitacyjno – szkolnych, a także 
finansujemy w 70 % dowóz dzieci do szkół, nie patrząc na odległość. Ogromną kwotę 
w budżecie stanowi kultura i sport. Zwróćcie państwu uwagę, że jest aż 17 świetlic, 
które funkcjonują na terenie gminy, wiele sekcji sportowych, utrzymywanie boisk i to 
wszystko finansuje gmina. Jesteśmy dumni z tego, że coraz więcej organizacji 
pozarządowych otrzymuje pomoc z naszej strony, dzięki czemu mogą realizować 
swoje zadania statutowe. Ogromnym naszym sukcesem jest wielkość zadłużenia, 
które dziś wynosi niespełna 14 %. Przypomnę państwu, że dopuszczalne jest 60 %.  
Bezrobocie na terenie gminy utrzymuje się na poziomie między 5 a 6%. To też 
świadczy o tym, że nasi mieszkańcy, jeżeli chcą pracować to mogą to robić.  
Jesteśmy w tej chwili najliczniejszą gminą w Powiecie – 24 tys. osób zameldowanych 
i  ok. 3 tys. nie zameldowanych. Myślę, że zadania które są realizowane tak dobrze, 
dzięki zespołowi ludzi, bo nie wystarczą pieniądze, trzeba jeszcze umieć nimi 
zarządzać. Dlatego chcę, żebyście państwo pamiętali, że mimo że jesteśmy tak 
liczną gminą, to jeżeli chodzi o zatrudnienie w Urzędzie, ono jest niemal, że na 
stałym poziomie. Dziękuję za zaangażowanie panu Wójtowi, pani Sekretarz, pani 
skarbnik i wszystkim pracownikom, którzy codziennie przez swoje ręce 
przepuszczają mnóstwo dokumentów i zajmują się tyloma ważnymi dla rozwoju 
gminy sprawami.  
Bardzo proszę państwa radnych o przyjęcie projektu budżetu na rok 2014.  
 
3) opinia Komisji Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie budżetu gminy na rok 2014 pozytywnie. 
 
4) dyskusja: 
Pan Jerzy Mik – uchwalany przez nas dziś budżet jest bardzo dobrze 
skonstruowany i myślę, że większość miejscowości powinna być z niego 
zadowolona. Może wkradły się małe niedociągnięcia i o nich rozmawialiśmy na 
posiedzeniach komisji i wprowadziliśmy jakieś poprawki. Mówię to o tym, że nie 
znalazła się w projekcie budżetu budowa ul. Piaskowej: odwodnienie i utwardzenie. 
W tym wypadku nie jest to widzi mi się mieszkańców, że chcieliby mieć po prostu 
ładną ulicę, tylko wiąże się to z bardzo prozaiczną rzeczą, że jeżeli nie wykonamy 
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tego w następnym roku, to może się zdarzyć kolejne z kolei zalanie wszystkich 
domów z ulic Piaskowej i Jasnej. A więc to jest inwestycja, która nie jest związana z 
estetyką tylko z bezpieczeństwem.  
Głosując nad tym budżetem muszę się kierować nie tym co widzę, lecz tym co 
słyszę, bo słyszałem, że to zostanie uwzględnione. Byłoby mi bardzo przykro, gdyby 
okazało się, że tak się nie stanie i myślę, że mieszkańcy by nie zrozumieli, że nie ma 
tak istotnych działań, a jest np. pozycja rewitalizacja i przebudowa dworca w 
Straszynie, bo to oczywiście też jest ważne, ale trzeba ważyć co jest ważniejsze.  
Także mam prośbę, żebyśmy uchwalili tak jak jest to przedstawione, a w przyszłym 
roku przystąpili do korygowania, tak jak z resztą co roku robimy.  
Pan Zygmunt Zalewski – w § 5 pkt. c : wypłata odszkodowania na rozwiązanie 
umowy użytkowania wieczystego : 965 000 zł – pani Wójt mówiła, że chodzi o 
Rusocin. Czy umowa została napisana w ten sposób, że my będziemy musieli 
zwrócić  to co oni wpłacili?  
Drugie pytanie to: w § 6 pkt. 7 – dochody na profilaktykę alkoholową – 600 tys. 
dochodu i 800 tys. zł na wydatki, podczas gdy w podjętej dziś uchwale nr 
XXXIX/113/2013 na wydatki zatwierdziliśmy tylko 600 tys. zł? 
Ostatnia rzecz to 700 tys. zł o których napisane jest w opinii RIO- czyżbyśmy tyle 
zarabiali na odpadach komunalnych?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – jeżeli chodzi o rezerwę na Rusocin, to w 
umowie mamy zapisane, że właściciele płacą 650 tys.  kary, czyli to będzie kwota po 
odjęciu. Jeżeli dobrze pamiętam to ponad 1,5 mln. zł było wpłacone, po odliczeniu 
650 tys. zł kary to pozostała kwota byłaby do zwrotu.  
Jeżeli zaś chodzi o profilaktykę alkoholową to w dochodach jest kwota 600 tys. zł, w 
wydatkach jest 800 tys. zł, z czego 200 tys. zł są to środki z budżetu gminy, 
ponieważ w naszych inwestycjach jest wpisana budowa świetlicy w Będzieszynie. 
Część pieniędzy będzie na to przeznaczona z budżetu GKRPA, a część z budżetu 
gminy. Jest to po prostu wszystko razem wpisane.   
Sprawa odpadów – bardzo trudno jest zbilansować w ciągu pół roku po 
wprowadzeniu systemu wydatki i dochody. Proszę zauważyć, że od 1 stycznia 
ruszają punkty zbiórki odpadów. My do tej pory nie mieliśmy wliczonych kosztów 
osobowych. Druga rzecz to wprowadzamy ulgi dla gospodarstw jedno i dwu 
osobowych oraz wprowadzamy dodatkową usługę płatną na wywóz zielonych 
odpadów. Słusznie więc wskazuje nam RIO, że na dzisiaj jest taka różnica między 
dochodami a wydatkami, ale półroczny okres nie jest możliwy do zbilansowania na 
zero. Dzięki temu możemy też wprowadzić ulgi dla jedno i dwuosobowych 
gospodarstw. Dziś nie odpowiemy jaka kwota z tych ulg nie wpłynie do budżetu, bo 
nie wiemy też ile osób zadeklaruje chęć skorzystania z takich stawek.  
Pan Zygmunt Zalewski – nie jest to dalej jasne, bo jeżeli dochody to jest 3 mln zł, a 
wydatki 2,3 mln zł to nie jest to zgodne z ustawą.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – to nie jest niezgodne z ustawą. Jeszcze raz 
chcę powiedzieć, że okres półroczny jest bardzo trudny, żeby zbilansować dochody z 
wydatkami, ponieważ jeżeli okaże się, że potrzebny nam będzie do prowadzenia 
PSZOK-u pracownik, to nie mamy go w dotychczasowych wydatkach. W związku z 
tym, że okazało się, że my nie mamy wywozu odpadów zielonych osobno i idą one 
do zmieszanych, w związku z czym nie uzyskujemy tego procenta odzyskania 
biodegradowalnych odpadów. Będzie ogłoszony przetarg, który nam już w 
zdecydowany sposób zwiększy wydatki i zmniejszy tę różnicę. Ustawodawca nie 
przewidział, że nie da się w bardzo krótkim czasie tego zbilansować. Oczywiście 
możemy tak zrobić, że zmniejszymy o kilka groszy opłatę, po to żeby za chwilę 
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znowu zwiększać, bo zatrudniamy osobę do prowadzenia punktu, a nie będziemy  
mieli wolnych środków, żeby go zatrudnić.  
Pan Jerzy Mik – czy mamy jakąś analizę na temat dochodów, bo minęło już prawie 
trzy miesiące od obowiązku wpłacenia pierwszej raty? Jaki procent osób dokonało tej 
wpłaty? 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – wiemy, że było sporo osób, które 
zapomniało i wysyłaliśmy dużo upomnień, ale  nie mamy jeszcze statystyk.  
Pan Jerzy Mik – sprawa organizacji biodegradowalnych odpadów – mam prośbę, 
żeby gmina rozpoczęła jakąś akcje uświadamiającą, ponieważ mieszkamy na 
terenach w jakimś stopniu wiejskich, a więc istnieje możliwość kompostowania. W 
związku z czym, czy nie moglibyśmy nakłonić mieszkańców, żeby ile mogą, tyle 
kompostowali zamiast wystawiać kolejne worki z opisem trawa czy liście?  
Bo ludzie też zapominają co można zrobić z takimi odpadami, a to niestety potem 
generuje dla nas wszystkich koszty. Dla mnie wywożenie trawy to jest jakiś absurd.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – trudno jest nam powiedzieć ile będą 
kosztowały koszty egzekucji, a to też wchodzi w skład opłaty całościowej do śmieci, 
bo wyegzekwowanie tej należności, to też jest koszt. Chcę jeszcze dodać, że we 
wrześniu, kiedy trzeba było płacić pierwszą opłatę, część osób po prostu zapomniała. 
Te pół roku to jest za krótki czas, żeby państwu jednoznacznie powiedzieć, że to jest 
8  czy 10 % osób nie płacących.  Pozostaje jeszcze kwestia, że około 10 % 
mieszkańców nie  złożyło w ogóle deklaracji, w związku z tym my musieliśmy wysłać 
wezwania do złożenia ich, wydać decyzje.  
Jeśli zaś chodzi o odpady zielone, to też nie jest do końca tak, bo jeżeli ktoś chce 
kompostować to to robi, ale my natomiast musimy uzyskać określony procent 
odpadów biodegradowalnych i my nie będziemy tworzyli systemu zachęcającego, 
dlatego, że my wtedy nie uzyskamy poziomów odzysku, które musimy. Na pewno 
dociera do państwa informacja jak szereg różnych konfliktów społecznych jest 
związanych z kompostowaniem, z uwagi na to, że jest to zazwyczaj umieszczone na 
rogu ogródka i zazwyczaj na granicy z sąsiadem i do nas trafiają różne pisma, że np. 
sąsiad kompostuje i z tego jest smród, nie zabezpiecza tego odpowiednio i pojawiają 
się gryzonie. I to też trzeba wziąć pod uwagę. Mamy również sporo budynków w 
zabudowie bliźniaczej czy szeregowej, co też powoduje, że ta uciążliwość jest 
zdecydowanie większa. Biorąc pod uwagę to wszystko będziemy dążyli do tego, aby 
tych odpadów uzyskać maksymalną ilość.  
Pan Mariusz Kociński –  zgłaszałem już swoją uwagę na Komisji, ale z tego co 
widzę, to ona nie znalazła poparcia, a taka też była sugestia pani Wójt, żeby 
zgłaszać małą ilość wniosków do budżetu i mieszkańcy zgłosili to niezbędne 
minimum i jednak zabrakło nam jednej pozycji w budżecie. Jest to drobny akcent, 
który by dopełnił to niezbędne minimum, którego oczekiwali mieszkańcy czyli 
zaprojektowanie ul. Akacjowej i ul. Jaśminowej. Z moich wyliczeń wynika, że byłby to 
koszt ok. 40-50 tys. zł, a przy potraktowaniu tego jako wspólnego przetargu z ul. 
Kasztanową, który jest w budżecie, byłby to pewnie jeszcze niższy koszt. Mieszkańcy 
tego oczekiwali, tego nie ma i wywołało to takie niezadowolenie, bo na prawdę nie 
oczekiwaliśmy nie wiadomo czego, a jesteśmy bardzo dużą miejscowością, trzecią w 
gminie. Wiem, że mamy bardzo duże inwestycje np. w szkole, to też nas bardzo 
cieszy, natomiast brak uwzględnienia tak drobnej rzeczy jest dla mnie i dla 
mieszkańców niezrozumiały. Nie sądzę, żeby to było niemożliwe do zrealizowania, a 
takie drobne sprawy też potrafią dużo zmienić.  
Mam nadzieję, że przyszły rok pokaże nam, że uda się te środki znaleźć i jednak uda 
się to zrealizować. Trzeba wziąć pod uwagę, że każda miejscowość się rozwija, a 
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zaniedbywanie działań infrastrukturalnych powoduje, że później ich zrealizowanie 
jest albo utrudnione albo niemożliwe. Dobrym przykładem jest ul. Kasztanowa, gdzie 
przez lata nic nie było robione z głównym odcinkiem i w tej chwili domy są tak 
zbudowane, że tam poprowadzenie normalnego odcinka drogi, żeby samochody 
mogły się minąć, jest praktycznie niemożliwe. To będzie rodziło konflikty społeczne, 
bo nie będzie można zrobić chodnika. Nie przewidując pewnych rzeczy, dużo 
tracimy. Ważna kwestia to przyjeżdżać do danej miejscowości i ją oglądać. Jeżeli 
pani przyjedzie do Borkowa na główne ulice, zwłaszcza na ul. Akacjową to naprawdę 
widać jakby ta miejscowość była trochę z innego świata.  
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – może, żeby uspokoić trochę radnych, 
przewodniczący Komisji Budżetowej mógłby odczytać protokół z posiedzenia, tak 
żeby była zgoda na to.  
Pan Karol Karc odczytał protokół Komisji Budżetu z dnia 13.12.2013 r., który 
stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
5) głosowanie 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXIX/117/2013 z 
dnia 16 grudnia 2013 r.  w sprawie budżetu Gminy na rok 2014.  
 
2. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tadeusz Bednarczyk odczytał uchwałę nr 
236/g256/F/II/13  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku 
z dnia 3 grudnia 2013 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Pruszcz Gdański, która stanowi zał. nr 5 do niniejszego 
protokołu.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Pruszcz Gdański, który stanowi zał. nr 5 do 
niniejszego protokołu.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
 
Pani Skarbnik Mirosława Lica – prosiłabym o poprawienie błędu, który jest w 
projekcie uchwały: kwota długu na koniec roku 2014 będzie wynosiła dokładnie 22 
mln. zł, a nie tak jak jest tu napisane 22 010 683,86 zł. Tą kwotę wylicza się w 
sposób prosty, bo to jest dług na koniec 2013 roku, który będzie wynosił 13 050 000 
zł, do tego dodaje się planowane do zaciągnięcia, w 2014 roku, kredyty i pożyczki 
czyli 11 mln. zł i od tego się odejmuje wpłaty planowane w roku 2014.  
To jest ewidentnie moja pomyłka i naprawienie tego błędu będzie polegało na tym, 
żeby w wierszu szóstym (kwota długu w roku 2014) wpisać dokładnie 22 mln. zł i w 
każdym następnym roku kwota długu będzie zmniejszona o tę kwotę 10 683,86 gr.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem przedstawionej autopoprawki do projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXIX/118/2013 z 
dnia 16 grudnia 2013 r.  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Pruszcz Gdański.  
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IV. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XXXIX Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji 
została zakończona o godz. 11.00.  
Jednocześnie chciałbym poinformować Radę, że na 19 grudnia 2013 r. na wniosek 
pani Wójt zwołałem kolejną sesję w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2013.  
Ten projekt uchwały dostaliście państwo przed dzisiejszą sesją, dlatego proszę o 
wydanie opinii Komisji w sprawie tej uchwały.  
 
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na  Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu 17 stycznia 
2014 r.  
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